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Ako trávite voľný 
čas? 

V  p r í r o d e , v  z á h r a d e , 
s  priateľmi, s  rodinou. Asi 
neuveríte, ale aj vo voľnom 
čase sa venujem slovenčine, 
hlavne gramatike.  Som takým 
detektívom, ktorý neustále 
hľadá, objasňuje, vysvetľuje 
rôzne gramatické javy. Ďalšou 
mojou obľúbenou aktivitou je 
upratovanie, umývanie okien 
a  oddychovanie pri dobrej 
kávičke. Voľný čas v lete by 
s o m d o k á z a l a s t r á v i ť 
v  C h o r v át s ku . M á m t a m 
priate ľov, ktorí sú mojou 
druhou rodinou.  

Máte obľúbenú 
knihu? 

Nemám jednu obľúbenú knihu, 
ale ak v  každej nachádzam 
podnety pre môj život, stáva sa 
z a u j í m a v o u . N i k d y s o m 
nečítala tú istú knihu dvakrát.  

Aký je Váš obľúbený 
film? 

Winnetou, pretože som bola až 
po uši zaľúbená do herca 
P i e r r a B r i c a , k t o r ý h o 
stvárňoval. Aj keď navonok 
m o žn o n e v y z e r á m , s o m 
r o m a n t i c k á d u ša . Tá s a 
prejavuje pri pozeraní  filmov: 

NA SLOVÍČKO 
Naši učitelia tak, ako ich nepoznáte! Tentokrát s Ľudmilou Martinčekovou

Ako ste sa dostali k učiteľstvu? 
Už od útleho detstva sa u  mňa prejavovali učiteľské gény. 
Mojimi prvými žiakmi boli mladší súrodenci, spolužiaci v škole. 
Pani učiteľka telesnej výchovy v  základnej škole mi doslova 
povedala: „Ľudmila, ty si rodená učiteľka a my dve raz budeme 
kolegyne.“ Mala pravdu.  

Moja cesta k učiteľskému povolaniu bola kľukatá. Po skončení 
základnej školy som si vybrala, pre plodné štúdium, Obchodnú 
akadémiu v  Žiline. Učiteľské gény potlačila vidina peňazí 
a povolanie účtovníčky. Veľmi rýchlo som prišla na to, že táto 
práca nie je pre mňa. Musela som skrotiť svoj temperament 
a  každodenne sa prehrabávať v  účtoch, faktúrach. A  tak som 
pokračovala na svojej ceste za vysnívanou prácou v  Žilinských 
novinách. Vtedy sa to stalo. Ozvali sa gény, učiteľské gény. 
Rozhodnutie bolo jasné: „Budem učiteľka!“  

Prečo práve slovenčina? 
Slovenský jazyk je moja srdcovka od detstva a spolu s etickou 
výchovou sú neoddeliteľnou súčasťou mojej osobnosti. A ešte 
mám jednu srdcovku, môjho Ľudovíta Štúra. Slávneho Slováka, 
ktorý svoj život venoval národu, slobode a vzdelávaniu v jazyku 
Slovákov, v slovenskom jazyku.  
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Pretty Woman, Angelika. Moja 
tanečná duša sa naplno odviaže 
pri Hriešnom tanci, Pomáde a 
h u m o r n á p r i č e s k ý c h 
a slovenských komédiách.  

Akú hudbu si radi 
pustíte? 

Hlavne je to hudba, ktorá 
odzrkadľuje moju mladosť, 90-
te roky. Medzi moje obľúbené  
skupiny patria: ABBA, Metallica, 
Scorpions, QUEEN, Elán a 
spevák Karol Duchoň. 

Čo by ste ešte chceli 
dosiahnuť / zažiť? 

D l h o d o b o s a v e n u j e m 
problematike Testovania 9, 
analyzujem testy a  pripravujem 
na testovanie žiakov 9. ročníka 
(kvarty). Ak by sa mi podarilo 
vytvoriť príručku, ktorá by 
ž i a k o m , a l e a j u č i t e ľo m 
pomáhala pri príprave na 
testovanie, ale aj pri príprave na 
prijímacie skúšky, bola by som 
šťastná. Uvidíme....  

Ľutujete nejaké svoje 
životné rozhodnutie? 

Určite by som nemenila nič. 
Mám užasnú rodinu. Dve 
šikovné deti, čo viac si môžem 
priať.  

Ak by ste mali študentov presvedčiť, 
že je Váš predmet dôležitý …  
Vzdelávanie by nemalo byť ohraničené, dané do tabuliek, čísel, 
percent ani do charakteristiky, či je daný predmet dôležitý 
alebo nie.  Mala by to byť silná ruka, ktorá nám ukáže smer, 
vedie nás k  splneniu snov. Ruka, ktorá nás nepustí, keď sa 
bojíme, sme smutní a  nevieme ako ďalej. Ruka ako životná 
cesta, na ktorej sú zaznamenané naše spomienky, víťazstvá, 
prehry, úspechy. 

Prečo je vzdelanie dôležité? 
Má veľkú moc meniť človeka, život, ale aj celú spoločnosť.  

Čo by ste na vzdelávacom systéme 
zmenili? 
Je toho veľmi veľa, čo by som zmenila. Škola by mala byť 
priestorom, v  ktorom sa formuje celistvá osobnosť žiaka. 
Vzdelávacie a  výkonové štandardy by mali byť upravené tak, 
aby žiaci získané vedomosti dokázali aplikovať do praxe. Škola 
bez stresu a negatívnych emócií. Učenie, ktoré nebolí a systém, 
ktorý vedie žiakov, ale aj učiteľov k úspechu.   

Aké chyby podľa Vás robia študenti? 
Z môjho pohľadu si mnohí študenti neuvedomujú, že nie sme 
stroje, máme svoj súkromný život a naša práca nekončí daným 
pracovným časom, ale pokračuje aj doma, opravovaním 
písomiek, prípravou na vyučovanie.  

Je niečo, čo o Vás málokto vie? 
Dvakrát som sa zúčastnila komparzu do seriálu Ordinácia 
v ružovej záhrade, ktorý vysielala televízia Markíza. Chvíľku som 
pôsobila v politike.  

Čo by ste mladým ľuďom poradili? 
Milí študenti, neponáhľajte sa do sveta dospelých. Užívajte si 
bezstarostné detstvo a  mladosť.  Nebojte sa ísť si za svojím 
cieľom napriek prekážkam. Smejte sa a buďte šťastní. Uvidíte, 
že je to najlepší liek na všetky vaše problémy. Buďte milí 
k učiteľom, rodičom, pretože my si to zaslúžime. 
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